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سرویس سیاسی ـ
روزنامه توجیه گر و حامی دولت ائتلافی برآمده از اشرافیت، برای معیشت و مسکن و فاصله طبقاتی اشک تمساح ریخت.

روزنامه جمهوری اســلامی دیروز در سرمقاله خود نوشت: »فاصله طبقاتی بسیار شدیدی که اکنون در جامعه انقلاب کرده 
ما وجود دارد، با هیچیک از معیارهای انقلابی و اسلامی منطبق نیست. اگر همه می توانستند از خانه های مجلل و امکانات رفاهی 
استفاده کنند، آگهی برج مجلل مشکلی نداشت، ولی در شرایطی که در همین کشور و در همین شهر تهران خانواده های زیادی 
وجود دارند که حتی سرپناه ندارند، نمی توان نام این جامعه را اسلامی گذاشت. همه باید احساس سرافکندگی و شرمساری کنیم که 
چنین تبعیض و فاصله طبقاتی شرم آوری را در جامعه ای با عنوان جمهوری اسلامی شاهد هستیم. این وضعیت، نه با اسلام سازگار 
است و نه با جمهوری. درست است که انقلاب و نظام جمهوری اسلامی برای ایران، رها شدن از استعمار و استقلال را تامین کرده 
و در زمینه های صنعتی، دفاعی و پزشکی پیشرفت های قابل قبولی به ارمغان آورده، ولی این پیشرفت ها فقط در صورتی ارزشمند 
هستند که مردم طعم عدالت را بچشند و شاهد تبعیض و فساد نباشند. وضعیت موجود را نباید به این یا آن دولت نسبت داد ولی 
تمام کسانی که در چهار دهه گذشته در قوای سه گانه و در جایگاه های مختلف تصمیم  سازی و تصمیم گیری و اجرا و تقنین و قضاء 

مسئولیت داشتند باید بدانند که در پدید آمدن آن سهم دارند.«
سرمقاله روزنامه منتسب به جمهوری اسلامی، حدیث نفس اشرافیت غربگرای مدعی اصلاحات ـ اعتدال است که این روزنامه 
جاده صاف کن خیانت ها و بی تدبیری های آن بود. در واقع، اشک تمساح این روزنامه برای فاصله طبقاتی و مشکلات معیشتی در 
حالی است که دولت متبوع نویسنده روزنامه جمهوری اسلامی با اعتماد بلاشرط و بلاوجه به غرب، سبب سوزاندن ظرفیت های 
ملی، کوچک شــدن سفره مردم، افزایش ضریب جینی )شکاف طبقاتی(، سقوط ارزش پول ملی، بیکاری کم سابقه، رکود شدید 
تولید، تورم 6 تا 8 برابری در اقلام مختلف، فشــار به مســتأجران و گرانی های جهشی شد و این روزنامه توجیه گر بی تدبیری آن 
دولت ائتلافی برآمده از اشــرافیت بود. بالاترین رکوردهای تورمی به میزان 49/5 درصد و بالای 50 درصد، مربوط به دولت های 
سازندگی)هاشمی( و اعتدال)روحانی( است، دولت خاتمی هم آن قدر منزجرکننده بود که مردم در سال های 84 و 88 حاضر نشدند 

به نامزدهای آنها )هاشمی، کروبی، معین و موسوی( رای بدهند.
در حوزه مسکن نیز مشخصا پس از شروع به کار دولت یازدهم از سال 1392 روحانی و کابینه اش در بخش مسکن هیچ طرح 
و برنامه ای جز هجمه به مسکن مهر نداشتند، بازار را به امان دلالان و سوداگران رها کردند و خانه دار شدن برای اقشار مستأجر 

را به یک آرزو تبدیل کردند. 
به این موارد توجه کنید:

محسن آرمین عضو سازمان منحله مجاهدین )انقلاب( اذعان کرده بود: »ارتباط اصلاح طلبان با طبقات پایین جامعه گسیخته 
و این طیف سیاسی نتوانسته اند با طبقات محروم ارتباط روشنی بگیرند.«

عباس عبدی عضو حزب منحله مشارکت نیز خرداد 95 در گفت وگو با نشریه کارگزارانی صدا تصریح کرده بود؛ »باید قبول 
کرد بخشی از اصلاح طلبان در عمل توجه گذشته به طبقات ضعیف را فراموش کردند یا کنار گذاشتند. زندگی شخصی آنان به طور 
ملموســی با گذشــته فاصله گرفته بود. اگر آدرس محل سکونت کسانی که در جریان و رویدادهای سال 88 به زندان رفته اند را 

بنویسید، معلوم می شود بخش قابل توجهی از آنان در مناطق شمالی هستند و زندگی آنان نیز چون گذشته نیست.«
همچنین علی شکوری راد دبیرکل حزب اتحاد ملت )بازماندگان فتنه 88( پس از شوک بنزینی و التهابات ناشی از آن، هنگام 
ثبت نام برای انتخابات با وقاحت و با ابراز ذوق زدگی از فشــار بنزینی بر طبقات محروم و پایین شــهر گفته بود: »اعتراضات اخیر 
موجب ریزش رای اصلا ح طلب ها نشده یا اگر شده خیلی کمتر از میزانی است که از رای اصولگراها ریزش کرده است. اعتراضات 
معمولا در حواشی شهرهای بزرگ و در مناطقی که مردم از برخورداری مالی کمتری بهره مند هستند اتفاق افتاد. اینجاها به طور 
سنتی جاهایی بوده که مردم مناسکی رای می دادند، یعنی همان طور که نماز می خوانند و روزه می گیرند می آمدند و رای می دادند، 
خب اینها الان آسیب دیده اند. بنابراین برخلاف دوره های قبل که کاهش مشارکت، بیشتر به ضرر اصلاح طلب ها بود، بعد از این 

اعتراضات اخیر در حقیقت کاهش رای بیشتر در اردوگاه اصولگرایان اتفاق افتاده است!«
روزنامه مدعی اصلاحات اعتماد نیز مرداد ماه امسال در مطلبی ترویج روحیه اشرافیگری و تجمل و فاصله گذاری با مردم در 

دولت سازندگی و پس از آن را علت مشکلات مردم معرفی کرد.
این روزنامه شعار مانور تجمل در دولت هاشمی را تخطئه کرده و نوشته بود: »پس از پایان جنگ زمان زیادی از دوران سازندگی 
نگذشته بود که مانور تجمل اعلام و با سرعتی باور نکردنی حداقل در میان بخشی از مسئولان، فضای معنوی و سادگی دوران دفاع 
برچیده شد. خیلی زود پیکان سوارهای مسئول که از نازی آباد و جوادیه و خانی آباد به وزارتخانه ها می رفتند، خودروهای خود را 
مثل خانه های خود عوض کردند و طبل جدایی اقتصادی مردم و بسیاری از صاحب منصبان به صدا درآمد. ساده زیستی و حضور 
در میان اقشار متوسط و پایین جامعه ریا به حساب آمد و تئوریسین ها دست به  کار شدند و نام اخلاق مردمی را پوپولیسم نهادند. 
کارگزاران سازندگی که در آن زمان ائتلاف محکمی با جناح بازار برقرار کرده بودند در ایده های خود برای زندگی های تجملی موفق 
شدند و حتی بسیاری از منتقدان خط امامی این شیوه را با خود همراه ساختند! آنها اگر در زمینه های دیگر افتان و خیزان عمل 
کردند، در خداحافظی با دوران معنوی زمان جنگ و تسری تجمل موفقیت کاملی به دست آوردند. آری وداع با دوران معنوی و 
ساده زیستی خسارت های عظیم به بار آورد و همچنان مصیبت می آفریند. آن فضا را شکستند در حالی که هیچ جایگزین مدرنی 
برایش در نظر نگرفتند... واقعیت ماجرا این است که برخی مسئولان از مردم دور شده اند و زندگی سوا دارند. بحران بی آبی خوزستان 
و انواع رنج های این استان و استان های دیگر فقط یک نمونه است و سوابق زیاد دارد، مگر ندیدیم که در سیل وحشتناک سال 
98 استاندار یکی از استان های سیل زده با وجود دریافت هشدارهای هواشناسی استان را رها کرده و برای سرکشی به خانواده اش 

به اروپا رفته بود؟ او را عزل کردند ولی بدون محاکمه زمان زیادی نگذشت که به تهران آوردندش و مقام تقدیمش کردند!«

دو سند از رویکرد تهاجمی
در برابر جنگ  تركیبی دشمن

رهبر انقلاب، در بیانات دیروز، مردم و مســئولان را به جنگ ترکیبی دشمن 
توجه دادند و فرمودند »جبهه  دشــمن امروز دســت زده به یک تهاجم  ترکیبی، 
تهاجم دشمن یک تهاجم  ترکیبی است؛ یعنی جنبه  اقتصادی در آن هست، جنبه  
سیاســی در آن هست، جنبه  امنیتی در آن هست، جنبه  رسانه  ای در آن هست، 
جنبه  دیپلماســی در آن هست. از همه جهت یک حمله   ترکیبی دسته  جمعی را 
شــروع کردند، ما هم در مقابل بایستی حرکت مان حرکت  ترکیبی باشد. از همه 

جهت بایستی تلاش کنیم«.
در عین حال واقعیت این اســت که رهبر حکیم انقلاب، با وجود غفلت زدگی 
برخی مدیران در گذشته، از جنگ  ترکیبی غافل نبودند، بلکه این میدان پیچیده 
را چنان مدیریت کردند که »آژانس اطلاعات دفاعی آمریکا« )DIA( وابســته به 
پنتاگون، نوامبر 2020 )آبان 98( در گزارش رسمی   130 صفحه ای خود، از جنگ  

ترکیبی ایران ابراز نگرانی شدید کرد.
به گزارش تارنمای »اینترنشــنال پالیسی دایجست«: آژانس اطلاعات دفاعی 
آمریکا گزارش طبقه  بندی نشده  ای را منتشر کرد که قدرت اساسی ایران از جمله 
نیت، قابلیت  ها، ســاختار و توانایی های نظامی را بررسی کرده است. آژانس، سال 
2017 و 2019، گزارش  هایی را درباره روسیه و چین منتشر کرد، اما این اولین بار 
بود که چنین گزارشــی درباره ایران منتشر می  شــد. طبق گزارش آژانس، ایران 
از آنجا که با دشــمنانی مانند آمریکا و اســرائیل مواجه است، دکترین خود را به 
»بازدارندگی بهتر و مقابله با تهدیدات« تغییر داده و بر اســتفاده از تاکتیک  های 
نامتقارن تأکید می  کند. ژنرال رابرت  اشلی جونیور مدیر DIA می گوید همان گونه 
که ایران به گسترش قابلیت  ها و نقش منطقه  ای خود ادامه می  دهد، افزایش درک 
ما از قدرتش و تهدیداتی را که متوجه ما می  کند، بیش از قبل اهمیت می  یابد«.

گزارش DIA می افزاید: »ایجاد بزرگ  ترین نیروی موشــکی بالســتیک در 
منطقــه، راه انــدازی نیروی دریایی  که بتواند خلیج  فــارس و تنگه هرمز را تحت 
کنترل بگیرد، و بهره  گیری از نیروهای نیابتی و شــرکا، سه توانمندی مهم ایران 
اســت. ایران ساخت موشک های بالستیک بین قاره ای را پیگیری می کند ایرانی  ها 
رویکردی #هیبریدی )ترکیبی( در پیش می  گیرند و عناصر نبرد متقارن و نامتقارن 
را در مواجهه با دشمنان و حصول منافع خود  ترکیب می  کنند. عجیب نیست که 
ایران از این تاکتیک ها برای دســتیابی به اهداف استراتژیک در درازمدت استفاده 
 کند و از شــرکای منطقه که از دریای سرخ تا مدیترانه هستند، پشتیبانی  نماید. 
تهران با استفاده از نیروهای نامتقارن، منافعش را در منطقه ارتقا می دهد و به عمق 
استراتژیک دست می یابد. بعید است تا زمانی که رابطه آمریکا با ایران غیردوستانه 

است، این استراتژی تغییر کند«.
همچنین وب ســایت الجزیره اواخر تیر 94، به قلم یکی از اعضای اپوزیسیون 
جمهوری اسلامی )حمید- د( تصریح کرد: »طبق تعریف توماس فریدمن از دکترین 
اوباما، مشارکت دادن ایران، بیش از انزوا قادر به برآوردن نیازهای آمریکاست... آنچه 
از نگاه جمهوری  خواهان، تلاش برای به دست آوردن دل ایران تلقی می  شود، در 
حقیقت نوع بسیار زیرکانه  تری از امپریالیسم است که مثل یک شطرنج باز عمل 
می  کند... به تعبیر جوزف نای، این  ترکیب قدرت نرم و سخت است. دکترین اوباما 
در حوزه قدرت هوشمند، اهدافی فراتر از ایران و برنامه هسته  ای اش دارد؛ اما همیشه 
میان نیات مؤلف یک دکترین و شیوه  خوانش و شکستن ساختار آن توسط دیگران، 
اختلاف وجود دارد. برای دکترین اوباما هر نامی که انتخاب کنید، او و جوزف نای 
باید کوله بار خود را ببندند و به قم بروند تا بفهمند #قدرت_هوشــمند چیست... 
از همان مرز های پرمنفذی که قرار اســت بازرســان سازمان ملل )و در میان آنها 
جاسوسان اســرائیل( به ایران بروند و تأسیسات هسته  ای را رصد کنند، از همان 
مرزها، قاسم سلیمانی خیلی زودتر نفوذ کرده و اوباما و جوزف نای را دور زده است«.
به واســطه جنگ  ترکیبی متقابل بود که جمهوری اســلامی ایران توانســت 
سرمایه گذاری 7 هزار میلیارد دلاری آمریکا برای تسخیر منطقه را مغلوبه کند و 
از آمریکا، ابرقدرتی ورشکسته و بی آبرو بسازد. این گونه بود که نقشه »قرن جدید 
آمریکایی« مغلوبه شــد و حالا در غرب، از »قرن جدید آســیایی« با نقش آفرینی 
غیرقابل انکار ایران سخن می گویند. قطعا اگر برخی مدیران سیاسی و دیپلماتیک 
و اقتصادی و فرهنگی از جایگاه خطیر خود در برابر جنگ  ترکیبی دشمن غفلت 
نکرده بودند، موفقیت های امروز چند برابر بیشتر بود. و امید می رود در دوره جدید، 

شاهد حماسه ها و پیشروی های بزرگ تر باشیم.
محمد ایمانی

درمکتب امام

آرزویی که به گور می برند
فشــارهای اقتصادیِ پس از جنگ، ما را به هیچ کشــوری وابسته 
نخواهد کرد. ضدانقلاب داخل و خارج و اســتعمار چپ و راســت در 
تمامی زمینه ها تبلیغ می کنند که فشــارهای اقتصادی پس از جنگ، 
کمر نظام نوپای اسلامی را خواهد شکست. باید آنها این آرزو را به گور 
ببرنــد. مردمی که در زیر بمباران ها و در تمامی مصائب، خود را برای 
یک مبارزه طولانی آماده کرده اند هرگز حاضر نیســتند کوچک ترین 

نرمشی در مقابل جهان استکبار داشته باشند.
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با صدور پیامی صورت گرفت

 قدردانی وزیر بهداشت از رهبر انقلاب
در تشویق مردم به واكسیناسیون

نگاه

سرویس سیاسی-
عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس گفت: وزیر 
خارجه کشــورمان تاکید کرد که مذاکره مستقیم با 
آمریکایی ها نخواهیم داشــت و برای رفع حداکثری 

تحریم ها تلاش می کنیم.
ابراهیم رضایی، عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس 
با اشــاره به جلســه غیرعلنی دیروز مجلس با حســین 
امیرعبداللهیان اظهار داشت: وزیر امورخارجه در این جلسه 
گفت که مذاکرات و گفت وگوها بر اساس متن جدید پیش 

رفته است.
وی بیان کرد: وزیر امورخارجه کشــورمان در این 
جلســه تاکید کرد که قانون اقدام راهبردی برای لغو 
تحریم ها و صیانــت از حقوق ملت ایران خط قرمز ما 
در مذاکرات اســت و تاکید کرد که ما به آمریکایی ها 
بی اعتماد هســتیم و طرف مقابل باید تعهداتش را در 

چارچوب برجام انجام دهد.
عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: امیرعبداللهیان بر این موضوع تاکید کرد که 
ما با آمریکایی ها مذاکره مســتقیم نخواهیم داشت، برای 
رفع حداکثری تحریم ها تــلاش می کنیم و تاکیدمان بر 
راستی آزمایی لغو تحریم ها و اخذ تضمین از طرف مقابل 

است.
رضایی ادامه داد: وزیر امورخارجه کشورمان تاکید کرد 
که ما به ضرب الاجل های غربی ها بی توجه هستیم و مسیر 

خودمان را دنبال می کنیم.
وی گفت: رئیس  کمیســیون انرژی مجلس، رئیس 
 کمیســیون جهش تولید، نایب  رئیس  کمیســیون اصل 
نود، نایب  رئیس  کمیســیون امنیت ملی و چند تن دیگر 
از نمایندگان مجلس هم در این جلسه نقطه نظرات خود 
را مطرح کردند و تاکیدشان بر این بود که ما به هیچ وجه 
نبایــد به آمریکا اعتماد کنیم و در مذاکرات باید به قانون 
اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از حقوق ملت 

ایران توجه ویژه شود.
به گزارش مهر، عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای 
اســلامی تصریح کرد: محمد باقر قالیباف هم در این جلسه 
مطالبی را مطرح و تاکید کرد که ما باید به صورت همزمان رفع 
تحریم ها و خنثی  سازی تحریم ها را دنبال کنیم و خنثی  سازی 
تحریم ها بسیار مهم است. تاکید دیگر رئیس مجلس شورای 
اسلامی بر آن بود که ما دیگر مذاکره ای با آمریکایی ها نداریم.

نکته کلیدی در مذاکرات وین
 مسئله تضمین هاست 

همچنین سید نظام الدین موسوی سخنگوی هیئت  رئیسه 
مجلس در توضیح این نشست گفت: بر اساس گزارش وزیر 
امور خارجه »دســتگاه دیپلماسی و مذاکره کنندگان ایرانی 
در مذاکرات وین دنبال اخذ تضمین های حقوقی، سیاسی، 
اقتصادی و ذاتی هستند. تیم مذاکره کننده ضمن جدیت در 
کار خود دنبال تأمین منافع ملت ایران است و تأکید دارد که 

توافق باید مبتنی بر تضامین لازم باشد.«
نماینده تهران در مجلس یادآور شد: بر اساس گزارش 
آقای امیرعبداللهیان، »نکته کلیدی در مذاکرات وین مسئله 
تضمین هاست«، وی همچنین گفت که »مذاکرات با هدف 
ایجاد گشایش های اقتصادی در برابر تعهداتی که در برجام 
داریم، دنبال می شــود و طرف های مقابــل باید تعهدات و 

ضمانت های جدی برای رفع تحریم ها بدهند.«
امیرعبداللهیان در رایزنی تلفنی با همتای چینی:

طرف غربی در حوزه لغو تحریم ها
 تصمیم جدی و موثر اتخاذ کند

حسین امیرعبداللهیان وزیر خارجه ایران و »وانگ یی« 
عضو شورای دولتی و وزیر امور خارجه چین در تماسی تلفنی 
درخصوص مناسبات دو جانبه، روند مذاکرات وین و تحولات 

بین المللی بحث و تبادل نظر کردند.
وزیر امور خارجه چین ضمن تقدیر و تشــکر از حضور 
ایران در بازی های المپیک زمستانی پکن، اظهار داشت؛ جهان 
شــاهد رویدادی شگفت انگیز و امن خواهد بود و امیدواریم 
ورزشــکاران ایرانی نیز در این بازی های بین المللی به نتایج 

خوبی دست پیدا کنند.
گفتنی است ایران پیش از این تحریم بازی های المپیک 
زمســتانی از ســوی آمریکا و برخی کشــورهای اروپایی را 

محکوم کرده بود.
وانگ یی با اشــاره به نامه آیت الله رئیسی به شی جین 
پینگ درباره روابط ایران و چین، اعلام آمادگی کرد که روابط 
دوجانبه در همه زمینه ها گسترش و تعمیق یافته و همکاری 
و هماهنگی دو کشور در مسائل منطقه ای و بین المللی بیش 

از پیش تقویت شود.
امیرعبداللهیان ضمن تشکر و قدردانی از موضع حمایتی 
دولت چین در مذاکرات وین برای لغو تحریم ها، ضمن تبیین 
سیاســت های ایران، بر ضرورت واقع بینی طرف های غربی 

تاکید کرد.

وزیر امور خارجه کشورمان تصریح کرد که طرف غربی 
باید در حوزه لغو تحریم ها تصمیم جدی و موثر اتخاذ کند و 
فاصله معنادار خود را با سیاست های شکست خورده دولت 
قبلی آمریکا نشان دهد و این موضوع با لغو همه تحریم های 
مغایر با برجــام و اقدام جدی در حوزه ارائه تضمین ممکن 

خواهد شد.
وزیر امور خارجه چین با بیان اینکه خروج یکجانبه آمریکا 
موجب خسارات و تعدی به حقوق مشروع ایران شده، تاکید 
کــرد: همکاری و رایزنی ها در جریــان مذاکرات وین و ارائه 
مطالبات منطقی و پیشــنهادات اصلاحی طرف ایرانی مورد 

حمایت چین قرار دارد. 
دعوت از امیرعبداللهیان

 برای شرکت در نشست همسایگان افغانستان
وزیر امور خارجه چین با اشاره به برگزاری موفقیت آمیز 
دومیــن اجلاس وزرای امور خارجه کشــورهای همســایه 
افغانستان در تهران، از برگزاری سومین نشست در پکن به 
صورت حضوری در اواخر ماه آینده میلادی خبر داد و از وزیر 
امور خارجه کشورمان برای حضور در این اجلاس دعوت کرد.

طرفین همچنین بر تداوم رایزنی و همفکری مســتمر 
درخصوص مسائل مورد اهتمام مشترک تاکید کردند.

تأکید امیرعبداللهیان و لاوروف
 بر توسعه روابط تهران- مسکو

وزارت خارجه روســیه از گفت وگوی تلفنی »سرگئی 
لاوروف« وزیر خارجه این کشور با »حسین امیرعبداللهیان« 

وزیر خارجه جمهوری اسلامی ایران خبر داد. 
به گــزارش فارس، طبق بیانیه منتشــر شــده بر 
روی ســایت وزارت خارجه روســیه، در این تماس که 
به ابتکار طــرف ایرانی انجام شــد، طرفین درخصوص 
نتایج سفر موفقیت آمیز آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« 
رئیس جمهوری اســلامی ایران به مســکو به تبادل نظر 
پرداختند و بر توسعه بیش تر همکاری ها در همه زمینه ها 
بر اساس توافقات صورت گرفته بین رئیس جمهور ایران و 

همتای روس وی تاکید کردند. 
بر اســاس این بیانیه، وضعیت پیرامــون برجام در 
چارچوب مذاکرات جاری در وین برای احیای کامل توافق 
نیز در این تماس مورد بحث قرار گرفت. دو طرف همچنین 
احیای ســریع برجام به شکل اولیه آن را خواستار شدند. 
مسائل منطقه ای نیز یکی دیگر از محورهای گفت وگوی 

دو وزیر خارجه بود.

امیرعبداللهیان: مذاكره مستقیم با آمریکا نداریم

گزارش کیهان از تناقض گویی برخی مدعیان اصلاحات در دفاع از زنان

قاتل بد و قاتل خوب!

وزیر بهداشــت در پیامی از رهبر معظم انقلاب اسلامی به 
 دلیل بیانات روشنگر ایشان در تشویق مردم به واکسیناسیون

و توجه دادن آنها به پیام های کادر بهداشت و درمان و خادمان و 
مدافعان سلامت تشکر و قدردانی به عمل آورد.

به گزارش مهر به نقل از وبدا، در پیام بهرام عین اللهی، وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی آمده است:

 محضر مبارک رهبر فرزانه انقلاب
حضرت آیت الله العظمی خامنه ای )مد ظله العالی(

با سلام و تحیات
ضمن آرزوی سلامتی برای حضرت عالی، ایام الله دهه مبارک فجر 
را به حضور آن رهبر بزرگوار تبریک و تهنیت عرض می کنم. هدایت ها 
و حمایت های حضرت عالی در سخت ترین شرایط و بزنگاه های تاریخی 

پیوسته برای خادمان انقلاب اسلامی و خدمتگزاران ملت شریف و بزرگوار 
چراغ روشنگری و مایه دلگرمی بوده است. در بحران عالم گیر ویروس 
منحوس کرونا که فرزندان دلیر و حماســه ســاز این خاک سرفراز در 
خطوط مقدم دفاع از سلامت مردم جان بر کف به خلق لحظات ماندگار 
در حافظه ایران اسلامی پرداختند و تعدادی از آنها نیز در این مسیر دشوار 
به درجه رفیع شهادت نائل آمدند و به رغم تحریم های ظالمانه استکبار 
و فتنه پراکنی رسانه های قلم به مزد با هدف کوچک جلوه دادن توفیقات 
بزرگ فرزندان سرافراز ایران، حمایت های قاطع حضرت عالی از تصمیمات 
ســتاد ملی مقابله با کرونا و مدافعان جان بر کف سلامت مایه مباهات 

و قوت قلب همه خادمان صدیق سلامت در همه حوزه ها بوده است.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی افزود: اینجانب بر خود 
فــرض می دانم ضمن تجدید میثاق با آرمان های اصیل امام فرزانه امت 

در پاســداری از ســلامت و جان عزیز هموطنان، از بیانات روشنگر آن 
رهبر عظیم الشــان در تشویق مردم به واکسیناســیون و توجه دادن 
آنها به پیام های کادر بهداشــت و درمان و خادمان و مدافعان سلامت 
صمیمانه تقدیر و تشــکر کنم. امیدوارم در ســایه لطف خداوند بزرگ، 
عنایات حضرت ولی عصر ارواحنا فداه و هدایت ها و حمایت های حضرت 
عالی و کمک های دولت انقلابی و با تلاش فرزندان خدوم و ایثارگر این 
مرز و بوم در حوزه ســلامت و همراهی مردم صبور و قدرشناس ایران 
اسلامی به زودی در مسیر قطعی فروکش کردن این بیماری منحوس 
قرار گیریم و بیش از پیش شــاهد تجلی شور و نشاط همیشگی ایران 
اسلامی باشیم. از خداوند باری تعالی برای حضرتعالی سلامت و طول عمر 
 با عزت و برای نظام شکوهمند اسلامی ایران و مردم بزرگوار و شریفش

توفیق روز افزون مسئلت می دارم.

 زارع در جمــع خبرنــگاران گفــت:
۴0 هزار میلیارد تومان برای رتبه بندی معلمان 
تصویب شد همچنین در راستای حمایت از 
ساخت مسکن اعتبار بانکی 360 هزار میلیارد 
تومانی برای پرداخت تسهیلات این بخش، به 

۴00 هزار میلیارد تومان افزایش پیدا کرد.
مجلس شــورای اسلامی کار خود را دیروز با 
جلسه غیرعلنی و با حضور حسین امیرعبداللهیان، 

وزیر امور خارجه آغاز کرد.
موضوعات این جلسه غیرعلنی پیرامون مسائل 
منطقه ای، بین المللی و مذاکرات وین بوده و وزیر 
امور خارجه گزارشی از اقدامات دستگاه دیپلماسی 

کشورمان به نمایندگان مجلس ارائه کرده است.
همچنین رحیم زارع در جمع خبرنگاران در 
تشــریح آخرین مصوبات کمیسیون تلفیق لایحه 
بودجه 1401، گفت: در راستای حمایت از ساخت 
مسکن در سال 1401 و اجرای قانون جهش تولید 
و تأمین مســکن، اعتبار بانکی 360 هزار میلیارد 
تومانی برای پرداخت تسهیلات این بخش، به 400 

هزار میلیارد تومان افزایش پیدا کرد.
وی بیــان کرد: بانک مرکزی موظف شــد با 

استفاده از سامانه اطلاعاتی خود و اطلاعات دریافتی 
از بانک ها و مؤسسات اعتباری غیربانکی به موجب 
مصادیق تعیین شده توسط شورای پول و اعتبار، 
مانده تسهیلات و تعهدات کلان و میزان پرداختی و 
مانده تسهیلات و تعهدات  اشخاص مرتبط و میزان 
پرداختی هر یک از بانک ها و مؤسســات اعتباری 
غیربانکی را به تفکیک  اشــخاص در دســترس 
عموم قرار داده و به صــورت فصلی این اطلاعات 
را به روزرســانی کند. بانک ها و مؤسسات اعتباری 
غیربانکی نیز موظف هســتند تمامی این موارد را 
به صورت فصلی در اختیار بانک مرکزی قرار دهند.
تلفیق لایحه بودجه  سخنگوی کمیســیون 
تصریح کرد: به منظور رشــد و پیشرفت کشور از 
طریق ارتقای بهره وری و توسعه سرمایه گذاری ها 
و پایه آمایش ســرزمین و همچنیــن پروژه های 
دانش بنیان و پیشران با ایجاد صندوق پیشرفت و 
عدالت ایران در 31 اســتان کشور مقرر شد برای 
هر استان در گام اول، 3 هزار میلیارد تومان اعتبار 

اختصاص داده شود.
وی افزود: همچنین بند )ح( تبصره 18 بودجه 
حذف شد که در آن آمده بود اداره دبیرخانه شورای 

عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با حفظ شخصیت 
حقوقی مســتقل و بــا رعایت ضوابــط زیر نظر 
رئیس جمهور باشد و مصوب شد که دبیرخانه این 
شورا ذیل وزارت اقتصاد اداره و حکم دبیر مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی توسط وزیر اقتصاد صادر شود.

زارع بیان کــرد: در مصوبه دیگری به دولت 
اجازه داده شــد تا مبلغ پنــج و نیم میلیارد یورو 
از محل تحویل نفت خام و میعانات گاز صادراتی 
براســاس قیمت روز صادراتی، طرح های پیشران 
جدید و نیمه تمام در زمینه خطوط راهبردی ریلی، 
کریدورهای اصلی جاده ای، توسعه سواحل مکران، 
توسعه و فعال سازی پتروپالایشگاه ها و نیروگاه های 
بزرگ، حفظ و نگهداری و تعمیر تجهیزات راهبردی 
ناوگان امداد هوایی، تقویت زیرساخت های ارتباطی 
و تاسیســاتی واجا و اجرای طرح های زیرساخت 

مناطق آزاد جدید را اجرایی کند.
رحیم زارع سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه 
1401 با  اشــاره به جزئیاتی از جلسه عصر دیروز 
این کمیسیون، گفت: در جلسه نوبت عصر امروز 
این کمیسیون، مبلغ 40 هزار میلیارد تومان برای 

رتبه بندی معلمان تصویب شد.

اصلاح لایحه به کارگیری سلاح
 توسط نیروهای انتظامی 

ابراهیــم عزیزی در گفت وگــو با خبرگزاری 
مهر در تشــریح جلســه فوق العــاده عصر دیروز 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی، اظهار داشت: لایحه اصلاح قانون 
به کارگیری ســلاح توسط نیروهای مسلح در این 
جلسه با حضور مسئولان ذی ربط قوه بررسی شد.
وی بــا  اشــاره به اینکه دولت ایــن لایحه را 
به صورت عــادی به مجلس تقدیم کــرده بود و 
براســاس قانون باید در صحــن به صورت عادی 
رســیدگی می شد، گفت: با توجه به شهادت یکی 
از مأموران نیروی انتظامی، نظر دولت و مجلس این 
است که این لایحه به صورت دوفوریتی بررسی و 

سریعاً در مجلس تعیین تکلیف شود.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اســلامی تصریح کرد: کمیسیون 
امنیت ملی مجلس به سرعت لایحه اصلاح قانون 
به کارگیری سلاح توسط نیروهای مسلح را بررسی 
می کنــد تا این لایحه هرچه ســریع تر در صحن 

مجلس بررسی و تصویب شود.

سخنگوی کمیسیون تلفیق:

۴0 هزار میلیارد تومان برای رتبه بندی معلمان تصویب شد

فرمانده نیروی هوایی ارتش:
 به توانمندی ساخت هواپیمای بدون سرنشین 

دست یافته ایم
فرمانده نیروی هوایی ارتش گفت: نیروی هوایی در ارتقای هواپیماها و در 

حوزه تجهیزات و مهمات با علم و فناوری روز دنیا پیش رفته است.
امیر ســرتیپ خلبان حمیــد واحدی فرمانده نیروی هوایــی ارتش با ابراز اینکه 
تیزپروازان نیروی سربلند هوایی جمهوری اسلامی شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی 
را ابرمرد جمهوری اسلامی ایران می دانند گفت: جوانان ما نیز باید راه و روش و مکتب 

حاج قاسم را سرلوحه کار خودشان قرار دهند.
وی با اشاره به اینکه »خدا را شاکر هستیم که در ارتباط با ارتقای توان عملیاتی 
نیروی هوایی ارتش جمهوری اسلامی ایران امروز روی پای خودمان ایستادیم« افزود: با 
توجه به توان صنعتگران نیروی هوایی و وزارت دفاع توانستیم به ساخت هواپیما دست 

پیدا کنیم و امروز ساخت هواپیمای بدون سرنشین را انجام می دهیم.
فرمانده نیروی هوایی ارتش راجع به برگزاری رزمایش های اخیر گفت: تجهیزات 
و مهماتی که در این رزمایش ها استفاده شد تمام بومی  بود و امروز ما به سمت ساخت 

تجهیزات و بمب های هوشمند رفتیم و موفق بودیم.
به گزارش تســنیم، امیر واحدی با اشاره به اینکه »در حوزه تجهیزات، مهمات و 
علــم و فنــاوری باید تلاش کنیم از دنیا عقب نمانیم و روز به روز با علم و فناوری روز 
دنیا پیش برویم« افزود: خوشبختانه در نیروی هوایی ارتش جمهوری اسلامی ایران و 

در ارتقای هواپیماهای ما این امر محقق شده است.
سردار شریف:

سپاه 15 میلیون بسته معیشتی
در سراسر كشور توزیع می  كند

سخنگوی ســپاه می گوید همزمان با یازدهمین مرحله رزمایش کمک 
مؤمنانه بیش از 1۵ میلیون بسته معیشــتی در سراسر کشور توسط سپاه 

پاسداران انقلاب اسلامی توزیع می شود.
 سردار سرتیپ دوم پاسدار رمضان شریف سخنگو و مسئول روابط عمومی کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی ظهر دیروز در یازدهمین مرحله رزمایش کمک مومنانه سپاه 
حضرت سیدالشــهدا)ع( در حرم مطهر امام راحل اظهار کرد: اقدامات سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی در کمک به محرومین و مستضعفین بسیار قابل توجه است و در حال 
حاضر بیش از 15 میلیون بســته معیشــتی در سراسر کشور در حال توزیع در میان 

مردم کم برخوردار و آسیب دیده از کرونا است.
مسئول روابط عمومی کل سپاه ادامه داد: سپاه به سفارش امام راحل)ره( و توصیه مقام 
معظم رهبری همواره خود را در شادی و غم مردم شریک می داند و در تمامی عرصه ها 
ثابت کرده که فدایی مردم است. وی با بیان اینکه دشمنان نمی توانند سپاه را از فعالیت 
و تلاش بازدارند، گفت: سپاه در کنار تمامی اقدامات مهم و اثرگذار در سطح ملی برای 
رشد و شکوفایی کشور، هرگز از ارائه خدمات به مردم در اقصی نقاط کشور غافل نبوده 
و نیست. سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در ادامه تصریح کرد: سپاه از تعمیر 
کوچک ترین منبع آب تا بزرگ ترین سد که منجر به نجات خوزستان شد فعالیت می کند.

وی با بیان اینکه ســپاه الهام بخش، روحیه بخش و برطرف کنند مشکلات است 
و بســتر را برای همه آماده می کند تأکید کرد: یکی از مهم ترین مسئولیت های سپاه 

کمک به مردم در تمامی حوزه هاست.

بقیه از صفحه 2
ســناتورها گفتند که هرگونه توافق هسته ای با ایران برای 
امنیت ملی ایالات متحده آن قدر مهم اســت که فی النفســه 
یک معاهده مســتلزم مشــاوره و رضایت دوســوم سنا است. 
آنهــا با پیش بینی پیــروزی جمهوری خواهــان در رقابت های 
ریاست جمهوری 2024 افزودند، هر توافقی که کمتر از معاهده ای 
که سنا تصویب کرده باشد، احتمالاً در روزهای آغازین دولت بعدی 
از بین خواهد رفت. علاوه بر این، به ادعای آنها، قانون سال 2015 
که قبل از تکمیل توافق هسته ای ایران تصویب شد، مستلزم آن 
است که هرگونه »توافق جدید« مرتبط با برنامه هسته ای ایران 
برای یک دوره بازنگری 60 روزه به کنگره ارسال شود که طی 
آن کنگره می تواند قطعنامه مشــترکی را در مخالفت تصویب 
کند که اساســاًً از اجرایی شدن توافق جلوگیری می کند. آنها 
در این نامه همچنین مدعی شــدند، این اختیارات با پیشرفت 
ایران به سمت تولید سلاح هسته ای در سال گذشته که اقدامات 

نظارتی جدید را ضروری می کند، فعال می شود.
تلاش های ضدایرانی متعدد قانون گذاران آمریکایی

 در میانه مذاکرات وین
گفتنی است پیش تر هم سناتورهای جمهوری  خواه 

با ارســال نامه ای از رئیس جمهور آمریکا خواســتند تا 
اجــرای تحریم هــای نفتی علیه جمهوری اســلامی و 
خریداران نفت ایران را تشــدید کند. در این نامه، »تام 
کاتن« سناتور تندرو جمهوری خواه و از منتقدان برجام 
به همراه 9 ســناتور دیگر جمهوری خواه ضمن انتقاد از 
افزایش صادرات نفت ایــران، خواهان اجرای تحریم ها 
علیــه نفتکش های حامل نفت ایــران و خریداران نفت 

ایران شدند.
گزارش محرمانه »رابرت مالی«

 به قانونگذاران آمریکا درباره مذاکرات وین
»رابرت مالی«، نماینده ویژه دولت آمریکا در امور ایران 
قرار است روز سه شنبه برای اولین بار در نشستی محرمانه 
با اعضای کنگره به آنها درباره روند مذاکرات رفع تحریم ها 

در وین گزارش بدهد.
پایگاه »واشــنگتن  فری بیکن«، از رسانه های نزدیک 
به جریان نومحافظه کار در آمریکا نوشــته این نخستین بار 
اســت که رابرت مالی بعد از انتصاب به عنوان نماینده ویژه 
امور ایران و آغاز مذاکرات وین قرار اســت اعضای کنگره را 

در جریان وضعیت این گفت وگو ها قرار دهد.

شمخانی:  

بدون رفع جامع و مؤثر تحریم ها
انتفاع اقتصادی از برجام سرابی بیش نیست

سرویس اجتماعی-
چند روزی است که خبر تلخ قتل فجیع یک 
زن جوان در اهواز، باعث تأثر عموم جامعه شده 
است. در این میان برخی اظهارنظرهای متناقض 
در این خصوص توسط رسانه ها و چهره های مدعی 

اصلاح طلبی تأمل برانگیز است.
در روزهای گذشــته حادثه هولناک قتل یک زن 
جوان در اهواز رخ داد، حادثه ای بســیار تلخی که البته 
وقوع آن در کشــور ما بر خلاف بسیاری از کشورهای 
مدعی بســیار نادر اســت. در کنار انتشار غیرحرفه ای 
تصویر و خبر این جنایت در برخی رسانه های مجازی و 
یک پایگاه خبری که علاوه بر توقیف این پایگاه خبری به 
علت آسیب به امنیت روانی جامعه شد، برخی اظهارات و 
موضع گیری ها در رسانه های مدعی اصلاح طلبی و برخی 
چهر های منتسب به این جریان سیاسی تأمل برانگیز بود.

برای نمونه معصومه ابتکار، معاون امور زنان و خانواده 
در دولت دوازدهم پس از حادثه اهواز در فضای مجازی 
نوشت: »شــاهد فاجعه دیگری از خشونت خانگی در 
خوزستان بودیم. دولت سیزدهم و مجلس یازدهم پاسخ 
دهد سرنوشت »لایحه حفظ کرامت و حمایت از زنان 
در برابر خشونت«چه شد؟ سرنوشت لایحه رومینا چه 
شد؟ تعلل تا کی؟ منتظر چه هستید؟ این فجایع عوامل 
متعدد دارد اما از مسئولیت دولت و مجلس در تصویب 

قوانین بازدارنده نمی کاهد.« 
این اظهارات خانم ابتکار درحالی است که فراموش 
نکرده ایم در زمان مسئولیت ایشان به عنوان معاون امور 
زنان و خانواده در دولت تدبیر و امید، شــاهد حادثه پر 
ســر و صدای قتل تأسف برانگیز یک زن با شلیک سه 
گلوله توسط همسرش بودیم اما صدایی از خانم ابتکار 
به عنوان معاون امور زنان و کسی که طبیعتاً مسئولیت 
مهمی در دفاع از حقوق زنان بر عهده داشت نشنیدیم! 
یعنی زمانی که محمدعلی نجفی شهردار اسبق تهران 
که از هم حزبی ها و همفکران سیاسی خانم ابتکار است، 

همسر خود را به این وضع به قتل رساند. 
نکته اینجاست که خانم ابتکار در زمان مسئولیت 
خود حتی در حد یک توئیت ســاده در فضای مجازی 
نیز به این حادثه واکنش نشان نداد! حال اینکه چطور 
فریاد ایشان نسبت به همسرکشی و آسیب های حوزه 
زنان پس از دوران مسئولیت شان بلند شده است، جای 

تأمل دارد و خیلی دلسوزانه و صادقانه به نظر نمی آید.
ایشان که زمانی تلف شدن یک ماده پلنگ در فلان 
نقطه کشور را بر نمی تابیدند و موضع می گرفتند، چرا 
از قتل فجیع »میترا اســتاد« توسط محمد علی نجفی 

چیزی نگفتند؟
البته این وضعیت فقط مختص ایشــان نمی شود. 
خانم شهیندخت مولاوردی، چهره دیگری از مدعیان 
اصلاح طلب و معاون اســبق امور زنان و دســتیار ویژه 
رئیس جمهــور در دولت آقای روحانی نیز در شــرایط 
مشــابهی قرار دارد. وی که پس حادثه اهواز در صفحه 
شخصی خود با زدن هشــتگ »همسرکشی« نوشت: 

»کنترل و کاهش خشــونت با اتخــاذ همزمان تدابیر 
فرهنگی- آموزشی، قانونی )وضع، اصلاح و تغییر قوانین 
ناکارآمد( و حفاظتی- حمایتی میسر می شود و لایحه 
حمایت از زنان در برابر خشونت، جامعِ همه اینهاست؛ 
نمی بینید آسودگی خاطر از بی کیفری جسارت تکرار جرم 

را دوچندان کرده است؟! تا کی بی عملی؟«
این درحالی است که خانم مولاوردی در زمان قتل 
همسر شهردار اســبق تهران، در واکنش به این سؤال 
که چرا نسبت به این حادثه سکوت اختیار کرده است، 
نوشته بود: »گاهی سکوت از سر رضایت نیست، گاهی 
سکوت سرشار از ناگفته هاست و شاید سکوت بره ها!، همه 
سکوت ها از یک جنس نیستند، تو خود حدیث مفصل 

بخوان از این مجمل.«!
اکنون سؤال اینجاســت که چرا سکوت هایی که 
زمانی از سر رضایت نبودند، حالا تبدیل به هشتگ سازی 
و صدای مطالبه حقوق زنان شده اند؟ البته این دو بانوی 
اصلاح طلب که این چنین ریاکارانه و در تناقضی آشکار 
دفاع از حقــوق زنان را قربانی مواضع حزبی و جناحی 
کرده اند در دوران مســئولیت خــود در حوزه زنان نیز 
با کم توجهی به نیازها و مشکلات اصلی زنان مشغول 
حاشیه پردازی و فرعیات بودند و کارنامه قابل دفاعی از 

خود به یادگار نگذاشتند.
آیا چنین نیســت که برخــی مدعیان اصلاحات 
با ایجاد امواج و هشــتگ های تنــد، آن هم زمانی که 
مسئولیتی بر گردنشان نیست و می دانند نتیجه عملکرد 
دولت مطلوبشــان، حساسیت مردم را بیش از پیش به 
مســائل جامعه زیاد کرده است، مشغول ناامید کردن 

جامعه هستند؟ 
از سوی دیگر برخی رسانه های اصلاح طلب که این 
روزها مشغول هدف گیری و تقبیح برخی مفاهیم همچون 
»ناموس پرستی« با وام گیری عجیب و فرصت طلبانه از 
جنایت فجیع یک قاتل هستند، روزگاری نه چندان دور 
در زمانی که شــهردار وقت تهران و یکی از چهره  های 
مطرح جناح سیاسی آنها همسر جوان خود را با شلیک 
اسلحه به قتل رساند، تلاش زیادی کردند که ناجوانمردانه 
انواع تهمت های ناروا را به مقتول که دستش از دنیا کوتاه 
شده بود نسبت دهند و وی را بدون هیچ سند و مدرکی 
مهدورالدم می خواندند تا اینطور القا کنند که نجفی حق 
داشته تا همسرش را به قتل برساند! البته این رسانه ها 
پاسخ نمی دهند که اگر ناموس پرستی امروز این  اندازه از 
نظر آنها قبیح شده پس چرا پیش از این ابزار و توجیهی 
برای تبرئه نجفی از اتهام قتل توسط همین رسانه ها بود؟
مدعیان اصلاحات که این روزها دم از دفاع از حقوق 
زنان می زنند زمانی به جای دفاع از زنی که به طرز فجیعی 
توســط همسرش و ناغافل به قتل رسید، طرف قاتل را 
گرفته بودند و حاضر شدند چند ده میلیارد تومان هم 
بــرای گرفتن رضایت از خانواده مقتول و رهایی نجفی 

از قصاص بپردازند.
در این بین بد نیست به نمونه دیگری از تناقضات 
رفتاری مدعیان اصلاحات اشــاره کرد. زمانی که حکم 

آزادی محمدعلی نجفــی از زندان با پرداخت چندین 
میلیارد تومان صادر شــد، عباس عبدی، فعال سیاسی 
اصلاح طلب در واکنش به افکار عمومی نسبت به این حکم 
نوشت: »در مفهوم قتل عمد، باید قتل با سبق تصمیم را 
با قتل بدون سبق تصمیم جدا کرد. منطق بنده مبتنی 
بر حساسیتی است که جامعه نسبت به این گونه قتل ها 
دارد. در جوامع گذشته، این حساسیت مربوط به خانواده 
و نزدیکان مقتول بود، ولی در جامعه امروزی اولیای دم، 
کل جامعه اســت و حساسیتی که مردم نسبت به قتل 
نشــان می دهند بسیار زیاد است و باید ملاحظات آنان 

نیز لحاظ شود.« 
وی که این روزها مانند هم کیشان خود پس از حادثه 
اهواز بدون پیشنهاد لزوم اعمال تغییر در احکام مربوط به 
قتل و به قول هشتگ ترندشده خودشان »همسرکشی« 
نوشته است: » وجود چنین رفتار وحشیانه ای در برخی 
نقاط کشــور واقعیتی اســت که باید درمان شود؛ ولی 
سکوت آقایان در برابر نقض مسلمات دینی چون کشتن 

زنان را چگونه باید درمان کرد؟«
اکنون باید پرسید به راستی حافظه برخی افراد و 
رسانه ها همزمان با وقوع حوادث خانوادگی بنا به ضرورت 
مختل می شود یا بنا به ضرورت مواضعشان رنگ عوض 
می کند؟ یادمان نرفته اســت که در پرونده موسوم به 
»آرمــان عبدالعالی که دختری بــه نام غزاله را به قتل 
رسانده و جسد وی را مخفی کرده بود که هیچ وقت نیز 
پیدا نشد، مسئولان قضائی برای جلوگیری از وقوع چنین 
حوادث ناگواری، حکم الهی قصاص را برای او صادر کردند 
)که چند ماه قبل اجرا شد( اما یکسری به اصطلاح فعال 
رسانه ای و شبه مدافعان حقوق انسان ها برای بخشش این 
فرد سنگ تمام گذاشتند. اما در ماجرای چند روز قبل 
در اهواز با کلیدواژه های »غیرت« و »ناموس پرستی«، 
اســتفاده ابزاری کردند و وضعیت را به گونه ای نشــان 
دادندکه گویی در جامعه ای ســیاه زندگی می کنیم و 
همه مردان مملو از توحش اند و بویی از انسانیت نبرده اند!

شــاید آنهــا کــه این روزهــا کلمــات همچون 
ناموس پرستی و غیرت را به بازی های سیاسی و خاص 
خود کشیده اند فراموش کرده اند که مردان و جوانان این 
سرزمین برای حفظ ناموس و زنان و دختران وطنشان از 
چنگال نامردان و وحشیانی همچون داعش غیرتمندانه 
سر می دهند و حتی برای دفاع از ناموس دختران ایزدی 
اسیر در چنگال داعش جان می بازند. آیا فراموش کرده اند 
در همین خیابان های تهران شهید علی خلیلی یا شهید 
محمد محمدی در دفاع از ناموس مردم با اراذل و اوباش 

درگیر شدند و شاهرگ خود را سپر تیغ اراذل کردند؟
پس نباید با استناد به جنایت یک قاتل، مفاهیمی 

چون غیرت و ناموس را زیر سؤال برد.
در همین زمینه انسیه خزعلی، معاون امور زنان و 
خانواده ریاست جمهوری، ضمن محکوم کردن حادثه 
اخیر در اهواز اعلام کرد: »یکی چون شهید حججی بابت 
حفاظت از ناموس ســر می دهد و دیگری به نام ناموس 
داعــش وار جنایت می کند! معاونت امور زنان و خانواده 

ریاست جمهوری، به جد پیگیر تصویب قانون و اجرا از 
مجلس و قوه قضائیه خواهد بود.«

به هر حال بر کسی پوشیده نیست که حادثه اهواز، 
اذهان عمومی را جریحه دار کرده و می طلبد قوه قضائیه 
در اولیــن فرصت عامل این جنایت را به ســزای عمل 
پست خود برساند. طبیعی است که هیچ انسان سالمی 
پیدا نمی شود که با شنیدن و دیدن این خبر قلبش به 

درد نیامده باشد.

رئیس  قوه قضائیه:

مصادیق تخلفات سال های گذشته در بورس فوراً به دستگاه قضایی ارسال شود
رئیس قوه قضائیــه گفت: هیئت تحقیق و 
تفحص از ســازمان بورس باید گزارشی جامع، 
متقن و مستند را تدوین کند و دستگاه قضایی 
نیز در تحقق این مهم از هیچ کمک و مساعدتی 

فروگذار نخواهد کرد.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام 
 والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای، در نشست با 
اعضای هیئت تحقیق و تفحص از سازمان بورس و بازار 
ســرمایه، تحقیق و تفحص را از ابزار های مهم نظارتی 

مجلس دانست.
محســنی اژه ای با برشــمردن دلایل اهمیت 
تحقیق و تفحص از ســازمان بورس و بازار سرمایه 
افزود: موضــوع بورس، دربرگیری بالایی در جامعه 
دارد و چنــد ده میلیون از افراد جامعه که عمدتاً از 
طبقات متوسط و پایین هستند، در این بازار اقدام 
به ســرمایه گذاری کرده اند و بعضــاً علاوه بر دارایی 
خود، سرمایه اعضای خانواده شان را نیز به این بازار 
آورده اند. همچنین باید به این مهم نیز اشــاره کرد 
کــه بخش قابل توجهی از افرادی که در بازار بورس 
متضرر شــدند از آگاهی و شناخت لازم نسبت به 
فرآیند ها و سازوکار های این بازار برخوردار نبودند و 
در زمینه آگاهی بخشی و اطلاع رسانی به آنها برای 
جلوگیری از متضرر شدن شان، اقدامات مقتضی از 

سوی بخش های ذی ربط صورت نگرفت.
وی با بیان اینکه بورس و ســرمایه گذاری مردم 
در ایــن بازار به مثابه فرصتی اســت که باید از آن در 
جهت هدایت نقدینگی و منابع مالی به سمت تقویت 
توان تولیدی کشور و رشد اقتصادی بهره برده می شد 
گفت: اکنون که از فرصت مطلوب بهره گیری از ظرفیت 
بورس و سرمایه گذاری مردم در این بازار به نحو مطلوب 
استفاده نشد و مشــکلات و آسیب هایی به دنبال آن 
برای چند ده میلیون نفر از مردم ایجادشده، دشمنان 
نیز در پی سوء استفاده و پیشبرد اغراضشان به واسطه 

این مشکل و آسیب هستند.
چشم پوشی نسبت به جرائم و تخلفات در بورس

به هیچ وجه پذیرفته نیست
رئیس قــوه قضائیه با تاکید بر اینکه به واســطه 
دربرگیری بالای قضیه بورس، اغماض و چشم پوشی 
نســبت به جرائم و تخلفات افرادی که در این رابطه 
احیاناً خیانت یا کوتاهی و قصور کرده اند، به هیچ وجه 
پذیرفته نیست، اظهارداشت: هیئت تحقیق و تفحص 
از ســازمان بورس و بازار سرمایه، باید گزارشی جامع، 
متقن و مســتند را تدوین کنند و دستگاه قضایی نیز 
در تحقق این مهم از هیچ کمک و مساعدتی به هیئت 

مزبور فروگذار نخواهد کرد.
اژه ای با اشاره به مأموریت خود به سازمان بازرسی 

کل کشور برای کمک و مساعدت همه جانبه به هیئت 
تحقیق و تفحص از ســازمان بورس و بازار سرمایه، به 
فعال بودن شــعب ویژه رسیدگی به تخلفات و جرائم 
بورسی در دادگاه و دادسرا و همچنین آمادگی دستگاه 
قضایی برای تعیین شعبه مخصوص هیئت تحقیق و 

تفحص از سازمان بورس اشاره کرد.
سه ماه است که پیگیر تعیین تکلیف گزارشات 

سازمان بازرسی درباره بازار بورس هستم
وی همچنین از دستور خود به دادستان کل کشور 
برای ورود به موضوعات بورسی حسب اقتضاء و ایفاگری 
نقش مؤثر و فعال تر در شورای عالی بورس به منظور 
انتفاع حداکثری مردم و سرمایه گذاران خرد و حقیقی 
این بازار خبر داد و تصریح کرد: حدود سه ماه است که 
شخصاً پیگیر تعیین تکلیف گزارشات سازمان بازرسی 
پیرامــون مقوله بورس و پیگیری و تعقیب تخلفات و 

جرائم احتمالی رخ داده در این بازار هستم.
رئیس قوه قضائیــه در ادامه چند توصیه مهم را 
به اعضای هیئت تحقیق و تفحص از ســازمان بورس 
مطرح کرد و گفت: در جریان تحقیق و تفحص باید با 
اتخاذ تدابیر و راهکار هایی تخصصی و عالمانه، تمامی 
ابعاد و زوایای مقوله بورس شفاف و روشن شود تا هم 
شرایط استیفای حقوق مردم فراهم گردد و هم از بروز 
مشکلات و آسیب های مشابه بعدی پیشگیری شود و 

جنبه بازدارنده موضوع نیز تقویت شود.
تدویــن و نهایی کردن گزارش تحقیق و تفحص 
در کوتاه تریــن زمــان ممکن با »اســتفاده از نیروی 
انسانی بیشتر« و »بهره گیری از ظرفیت ها و امکانات 
دســتگاه های نظارتی« توصیه دیگر قاضی القضات به 
اعضای هیئت تحقیق و تفحص از سازمان بورس بود.

اژه ای در ادامه پیشنهادی مهم، عملیاتی و تاثیرگذار 
به اعضای هیئت تحقیق و تفحص از ســازمان بورس 
ارائه کرد و خطاب به آنها گفت: با توجه به زمانبر بودن 
فرآیند نهایی شدن، قرائت و ارجاع گزارشات تحقیق 
و تفحص، اعضای هیئت تحقیق و تفحص از سازمان 
بورس می  توانند در طول بررسی ها و تحقیقات خود، 
به محض مشاهده تخلف و جرم، موضوع را موردی با 
سرعت و فوریت به هیئت های رسیدگی به تخلفات، 
شعبه دادسرا و سایر مراجع قضایی ارجاع دهند تا هم 
از گسترش دامنه تخلف و جرم جلوگیری شود و هم 
در حصول نتیجه نهایی تحقیق و تفحص، تســریع و 

تسهیل صورت گیرد.
در این نشســت اعضای هیات تحقق و تفحص 
مصادیقی از تخلفات در بورس طی سال های گذشته 
و همچنین دوره فعلی بیان کردند که رئیس عدلیه از 
نمایندگان خواســت همین موارد هم به فوریت برای 

رسیدگی به دستگاه قضا ارسال شود. 


